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رئیس  نجف نژاد،  مقداد 
استقلال:  مدیره   هیأت 
هنوز هم نظرم روی تغییر 
سرمربی اســتقلال است/ 
تا فینال حذفــی از مظلومی 
حمایت می کنیم/ افشارزاده در 
برگزاری جلسه با منصوریان کار بدی نکرده است/ 

صد درصد با سرمربیگری منصوریان موافقم

ســرمربی  دایی،  علی 
سابق پرسپولیس: چطور 
جــرأت کردند در جشــن 
پرسپولیس  نایب قهرمانی 
پرویــن را مســخره کنند؟/ 
از تقلید صدای خــودم و پروین 
بسیار ناراحتم/ برخی در ورزش به جای تدبیر، تبخیر 
امید کردند/ دروغ است که جلوی مراسم را گرفتند/ 
زحمات رئیس جمهوری زحمتکش را از بین می برند

 محمدرضــا خلعتبــری  
گذشــته  فصل  مهاجم 
مســئولان  ســپاهان: 
اســتقلال با من تماســی 
نگرفتنــد اما دوســت دارم 
بــه این تیــم بروم/ بــا مدیر 
برنامه هایم صحبت هایی شده است/ 
استقلالی شــوم، بهترین عملکرد را خواهم داشت/ 

هیچ کس از سپاهان با من تماس نگرفته است

تریبون

بیرانوند و پرسپولیس بالاخره به هم رسیدند

آمده ام تا 10 سال بمانم

شــهروند| رویای دروازه بان جوان و پرحاشیه 
فوتبال ایران بعد از یک نیم فصل بالاخره تحقق پیدا 
کرد تا او و تیمی که به نظر چندماهی اســت شدیدا 
به آن علاقه پیدا کــرده، درنهایت به هم برســند. 
علیرضا بیرانوند درحالی که هنوز فصل نقل وانتقالات 
به صورت رسمی آغاز نشده، قراردادش را به صورت 
یک طرفه با نفت تهران فسخ کرد و دوشنبه شب در 
سکوت خبری کامل راهی باشگاه پرسپولیس شد. 
قرارداد دوســاله بیرانوند با پرسپولیس تا حدودی 
خیال هــواداران ســرخپوش را راحت کــرده، اما 
حاشــیه های زیاد این بازیکن نیز برخــی را نگران 
کرده است. با این وضع باید جدایی سوشا مکانی از 
پرسپولیس را تقریبا قطعی بدانیم،  اگرچه شاید برانکو 
راضی شــود او را به عنوان دروازه بان دوم در تیمش 
نگه دارد. بیرانوند بعد از عقد قرارداد با پرســپولیس 
نمی توانست خوشحالی خودش را پنهان کند: »خدا 
را شکر می کنم که به پرسپولیس پیوستم چون در 
هفته های گذشــته فشــار زیادی را تحمل کردم. 
منصوریان به من می گفت که مُهر پرسپولیس روی 
پیشانی ات خورده است. من از این که سوشا مکانی 
در پرسپولیس می ماند یا خیر اطلاعی ندارم. با سوشا 
هیچ مشکلی ندارم و او دوست خوبم است. من هدفم 
این است که 10 ســال در تیم  ملی بمانم و به عنوان 
دروازه بــان اول تیم  ملی خودم را معرفی کنم.« باید 
دید بعد از چند فصل ناکامی پرسپولیس در جذب 
دروازه بــان ششــدانگ، بیرانوند که حســابی دل 
هواداران ســرخ پایتخت را به دست آورده، می تواند 

این خلأ را در چارچوب دروازه تیم برانکو رفع کند.

حضور بانوان لزومی ندارد
یک ســال قبــل در چنیــن روزی )29 
اردیبهشــت94( تیم فوتبال پرســپولیس در 
رقابت های لیگ قهرمانان آســیا به مصاف الهلال 
عربســتان رفت و با یک گل این تیم را شکست داد. 
مهدی طارمی زننده تک گل سرخ پوشان به عنوان 
بهترین بازیکن زمین انتخاب شــد. در همین روز 
آیت الله مکارم شیرازی از مراجع عظام تقلید شیعیان 
در قم اعلام کرد حضور بانوان در ورزشگاه ها لزومی 
ندارد. همچنین رکورد ماده پرتاب دیســک بانوان 
ایران توسط فاطمه خیاطی در این روز جابه جا شد. 
29 اردیبهشت  سال گذشته »فرانک لویی« رئیس 
فدراسیون فوتبال استرالیا در مراسم جشن قهرمانی 
لیگ فوتبال این کشور، تعادل خود را از دست داد و از 
روی سکوی قهرمانی به پایین سقوط کرد. همچنین 
در راستای گسترش فرهنگ ورزش در بازداشتگاه 
اوین، رئیس فدراسیون والیبال از فضاهای مختلف 

ورزشی این بازداشتگاه دیدن کرد. 

حاشیه

تونل زمان

رحمتی محروم شد، اما نه از فینال| کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال سرانجام حکم انضباطی 
مهــدی رحمتی به دلیــل تخلفاتــش در دیدار با 
تراکتورسازی را اعلام کرد که بر این اساس کاپیتان 
اســتقلال دو جلســه از همراهی تیمش محروم و 
10 میلیون تومان جریمه نقدی شده است. در حکم 
کمیته انضباطی قید شــده محرومیت رحمتی از 
مسابقات لیگ  برتر است که بر این اساس او می تواند 
در فینال حذفی استقلال را همراهی کند. این اتفاق 
در شرایطی رخ دادکه طبق قانون، رحمتی باید فینال 
حذفی را از دست می داد. اسماعیل حسن زاده، رئیس 
کمیته انضباطی در این باره می گوید: »تشــخیص 
اعضای رأی دهنده این بود که حتما محرومیت های 
این پرونده چه در مورد رحمتی و چه در مورد سایر 
اشخاص دیگر، فقط به لیگ برتر تسری داده شود؛ 
ضمن این کــه تعیین کردن محرومیــت به غیر از 
مسابقه رسمی و مربوط کردن آن به یک نوع مسابقه 

خاص، خلاف آیین نامه انضباطی نیست.«
ذوب آهن در اندیشــه قهرمانی آسیا| تیم 
فوتبــال ذوب آهن اصفهــان امــروز در چارچوب 
رقابت های مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان 
آســیا بازی رفت خود را در امارات مقابل تیم العین 
برگزار می کند. شاگردان یحیی گل محمدی بسیار 
امیدوارند در این مسابقه نتیجه خوبی بگیرند تا در 
مجموع با پیروزی در دو بازی رفت و برگشت جواز 
حضور در جمــع 8 تیم برتر قاره کهن را به دســت 
آورند. ذوب آهن در این مسابقه مهدی رجب زاده را 
در اختیار ندارد. بازی العین امارات و ذوب آهن ایران 

ساعت 20: 10 امشب برگزار می شود.
توافق ویسی با ســپاهان| عبــدالله ویسی، 
ســرمربی تیم قهرمان لیگ برتــر پانزدهم، صبح 
دیروز جلسه  مفصلی را با مسئولان باشگاه سپاهان 
برگزار و برای قبول هدایــت این تیم به توافق اولیه 
دست پیدا کرد. اصغر باقریان، مدیرعامل سپاهان در 
این باره می گوید: »جلسه مفصلی با ویسی داشتیم و 
دیدگاه هایمان را مطرح کردیم. دیدگاه های ویسی 
را نیز شــنیدیم و بر سر کلیات به توافق رسیدیم اما 
این توافق به منزله تمام شدن کار ویسی با سپاهان 
نیست. ویســی بعد از این جلســه از ما دو، سه روز 
فرصت خواست تا برنامه هایش را جلو ببرد و کمی 
فکر کند. صبر می کنیم تا او پاسخ نهایی اش را اعلام 

کند.«
شوک به هواداران فوتبال اسپانیا| ویسنته 
دل بوسکه، سرمربی تیم  ملی اسپانیا فهرست اولیه 
لاروخا برای یورو 2016 را اعلام کرد. دل بوســکه از 
25 بازیکن برای حضور در تیم  ملی اسپانیا دعوت به 
عمل آورده و دو هفته دیگر روی نام دو بازیکن قلم 
قرمز خواهد کشید. اسپانیا در یورو با چک، ترکیه و 
کرواسی هم گروه است. نکته قابل توجه غیبت دیگو 
کاســتا و فرناندو تورس در این فهرســت است که 

هواداران فوتبال اسپانیا را شوکه کرده است.

خارج از گود

فوتبال، از لغو میزبانی قطر حمایت کند

مجید تفرشی
پژوهشگر ایرانی مقیم لندن

اساسا قرار نیست ایران شروع کننده کمپینی علیه 
میزبانی جام جهانی 2022 توسط قطر باشد؛ چون 
این کمپین بیش از 2 ســال است که در اروپا کارش 
را شــروع کرده اســت. این کمپین تقریبا همزمان 
با انتخاب جنجالی قطر و روســیه آغــاز به کار کرد 
و بعد از رســوایی در فیفا به اوج خود رسید. بنابراین 
اتفاق عجیب و غریبی نیست که ما بخواهیم از این 
کمپین حمایت کنیم. بحث لغو میزبانی قطر مسائل 
مختلفــی را در خود جای می دهد کــه می توان از 
جمله به حقوق بشر)اتهام جدی به دولت قطر برای 
حمایت از داعش(، فســاد و تبانی در فیفا، وضعیت 
آب و هوایی قطــر، تغییر فصل فوتبــال اروپا، امور 
کارگران و... اشــاره کرد. پروژه جام جهانی قطر یک 
پروژه فرهنگی برای پیشبرد مستندسازی کشورهای 
عربی علیه ایران برای تغییر نام خلیج فارس است و 
در واقع آنها پــروژه ایران زدایــی را دنبال می کنند 
و بارها در صحبت هایشــان صراحتا این موضوع را 
اعلام کرده اند. حالا شــاید مورد خلیج فارس فقط 
به ایران مربوط باشــد اما این دلیلی نمی شود که ما 
بی تفاوت از یک مساله ملی بگذریم. باید دقت کنیم 
که این مساله جهانی است و ما گوشه ای از آن را دنبال 
می کنیم. نکته بعدی اینجاست که قصد ما پیوستن به 
یک حرکت جهانی است چون در داخل ایران هنوز 
موضع خاصی در قبال ماجرای میزبانی قطر گرفته 
نشده و ما باید به یک نتیجه واحد برسیم. یک عده 
هستند که دنبال ساخت و ساز دولت قطر هستند 
و به نوعی وام دار این ماجرا هستند اما عده ای دیگر 
کلان نگر هســتند و به امنیت ملی فکر می کنند. 
شاید این از معدود کمپین هایی هست که ما با اروپا 
و آمریکا درباره آن اختــلاف نداریم و آنها نیز در این 
باره موضع مشترکی با ما دارند.  متاسفانه اگر می بینید 
که فدراسیون فوتبال این مساله را به صورت جدی 
دنبال نمی کند، به این دلیل است که مدیران دوره 
قبلی فدراسیون وابستگی ای را بین خود و مسئولان 
فوتبال کشورهای عربی ایجاد کرده اند. پس هر کسی 
که در راس فدراسیون فوتبال ایران قرار داشته باشد، 

قطعا باید منافع ملی ایران را دنبال کند.  

ذره بین

تیتربازی

   قادر میزبانی،  دوچرخه سوار کشورمان در مرحله 
پنجم تور بین المللــی ایــران - آذربایجان به مقام 

نخست دست یافت.
   لوکا تونی، مهاجم ســابق آتــزوری که هفته 
گذشــته با پیراهن هلاس ورونا از دنیــای فوتبال 
خداحافظی کرد، به عنوان نایب رئیس این باشــگاه 

گماشته شد.
   فرهاد قائمی، دریافت کننده ملی پوش والیبال 

ایران با تیم بانک سرمایه به توافق رسید.
   دونگا، سرمربی تیم  ملی فوتبال برزیل اعلام کرد 

به احتمال زیاد بازوبند کاپیتانی را از نیمار می گیرد.
  پس از لغو پی درپی اردوهای تیم  ملی فوتسال 
این بار نوبت به اردبیل رسید و تیم  ملی نمی تواند در 

این شهر اردوی خود را برگزار کند.
  با اعلام معاون توسعه منابع و پشتیبانی وزارت 
ورزش کسانی که در بازی های المپیک، پارالمپیک 
و باز ی های آ سیا یی و جهانی موفق به کسب مقام اول 

می شوند به استخدام این وزارتخانه درخواهند آمد.

گفت وگوی »شهروند« با 3 سرمربی صعودکننده به لیگ برتر فوتبال  

حمایت کردند، پاسخ اعتمادشان را دادیم

شهروند| تیم فوتبــال پاس چندسالی است 
که از دوران اوج خود فاصله گرفته اســت. پاس 
تهران بعد از تصمیم گیری های عجیب و غریب 
مجلسی ها در دولت قبل به شهر همدان واگذار 
شــد و بعد از این تصمیم، پاس دیگر به شرایط 
خوب خود بازنگشــت و روز به روز شــرایط این 
تیم باســابقه و پرافتخار کشورمان وخیم تر شد، 
به گونه ای که دیگر این تیم در لیگ برتر که هیچ، در لیگ آزادگان هم حضور 

ندارد و به دسته دوم فوتبال سقوط کرده است. 
دیگر پاسی وجود ندارد

مهدی مناجاتی، پیشکسوت قدیمی تیم پاس تهران درباره روند نزولی این 
تیم در فوتبال ایران به »شهروند« می گوید: »امروز مگر تیمی با نام پاس هم 
وجود دارد که درباره اش صحبت کنیم؟ چندسالی است که پاس از بین رفته 
است. همان زمان که این تیم از تهران به شهر دیگری واگذار شد، من گفتم که 

دیگر پاس را تمام شده بدانید. امروز به دسته دو رفته است و مطمئن باشید 
 سال آینده همین زمان دیگر اثری از تیم پاس نخواهیم دید. تیم پاس یکی 
از ریشــه دار ترین تیم های ایران بود. پاس افتخارات زیادی را طی زمان های 
مختلف کسب کرده است. یادم نمی رود تنها تیمی که در ایران دارای زمین 
اختصاصی بود، پاس نام داشــت. حتی استقلال و پرســپولیس هم از این 

موهبت برخوردار نبودند اما امروز اثری از پاس وجود ندارد.«
سقوط پاس به دلیل بی درایتی 

او صحبت هایش را این طور ادامه می دهد: »قطعا سقوط پاس و ضعف 
این تیم مربوط به تصمیم مســئولان اســت. زمان ما که از این اتفاقات 
صورت نمی گرفت. مدیران و دوستانی که با بی درایتی و بی مسئولیتی این 
مشکلات را بر سر پاس ریختند، جواب دهند و من به شخصه از عاملان 
نابودی پاس نمی گذرم. مرحوم تیمسار صادقی با چه زحمتی این تیم را 
درست کرد و تحویل مردم و نیروهای مسلح داد. پرسنل نیروی انتظامی 
و بخش زیادی از توده مردم با این تیم زندگی می کردند و عاشقانه این تیم 

را دوست داشتند اما...«
خاطرات پاس از بین نمی رود 

این پیشکسوت قدیمی فوتبال صحبت هایش را این طور به پایان می برد: 
»پاس بازیکنان بزرگی را به فوتبال ایران تحویل داده است. از زمانی که این 
تیم در لیگ برتر حضور ندارد، به نوعی می توانیم بگوییم که یکی از ستون های 
لیگ برتر از بین رفته است. این تیم زمینی در نازی آباد داشت که بسیاری از 
مربیان و پیشکسوتان امروز در آن رشد کردند و فوتبال را فراگرفتند. تمام 
خاطرات شیرین زندگی من با تیم پاس بوده است و امروز که با شما صحبت 

می کنم احساس می کنم ذره ای از وجودم را از دست داده ام.«

شهروند| فوتبال بانــوان در ایران در سال های 
اخیر پیشــرفت قابل توجهی داشته، اما همچنان 
کمبود منابع مالی بزرگترین مشکل این بخش از 
فوتبال کشور محســوب می شود. همین موضوع 
باعث شــده تا چند تن از بانوان فوتبالیست  ایران 
ترجیح دهند به لیگ کشــور همســایه بروند و 
چندماهی را با دســتمزد نه چندان بــالا در آنجا 

سپری کنند. 
نخستین لژیونرهای فوتبال بانوان

ســارا قمی،  زهرا قنبری، زمرد سلیمانی، فروغ 
موری و کویســتان خســروی 5 بازیکن ایرانی 
هستند که در ماه های اخیر پیشــنهادهایی را از 
سوی تیم های عراقی دریافت کردند و راهی لیگ 
این کشور شــدند. این بازیکنان که در لیگ بانوان 
ایران نیز حضور دارند از فرصت به وجود آمده میان 
برگزاری 2 فصل لیگ در ایران اســتفاده کردند و 
برای تأمین خود از نظر مالی راهی کشور همسایه 
شدند. عراق که به تازگی فوتبال بانوان را راه اندازی 
کرده،  قصد دارد با سرمایه گذاری مناسب پله های 

ترقی را خیلی زود طی کند.
جاذبه های لیگ عراق

به نظر می رســد تنها جاذبه لیگ عــراق برای 
بازیکنان ایرانی مســائل مالی بوده وگرنه از نظر 
سطح فنی بازیکنان شــاخصی در نخستین دوره 
لیگ این کشور شرکت نمی کنند. از طرفی یکی 
از معدود کشــورهایی که اجازه بازی کردن بانوان 
با حجاب کامل را می دهد، عراق اســت و همین 

باعث شده تا نگاه تیم های این کشور به سوی بانوان 
کشورمان متمرکز شود. قبل از این پیشنهادهایی 
از کشــورهای اروپایی برای لژیونر شــدن بانوان 
رســیده بود، اما به دلیل شــرط نداشتن حجاب 
هیچ کدام از بازیکنان حاضر به امضای قرارداد با آنها 
نشدند. زهرا قنبری، نخستین لژیونر فوتبال ایران 
که با تیم کرکوک گاز شمال عراق قراردادی را به 
امضا رسانده، در این باره می گوید: »بعد از دریافت 
پیشنهاد از عراق، تحقیق کردم و دیدم لیگ عراق 
شــرایط خیلی خوبی دارد و این پیشنهاد را قبول 
کردم. بعــد از من نفرات دیگر هــم به لیگ عراق 
آمدند و خوشبختانه همه ما از بازی کردن در این 
لیگ راضی هستیم. شرایط مالی ما در لیگ عراق 

3برابر تیم های ایرانی اســت و امیدوارم این روند 
ادامه داشته باشد.«

شجاعی: عراق از نظر فنی کمکی به ما 
نمی کند

فریده شــجاعی، نایب رئیس سابق فدراسیون 
در بخش بانوان درباره حضــور بازیکنان ایرانی در 
لیگ عراق به »شهروند« می گوید: »زمانی که من 
مسئولیت فوتبال بانوان را برعهده داشتم، یکی،  دو 
درخواست برای بازیکنان ما از کشور عراق آمده بود 
و ما هم وقتی شرایط را سنجیدیم با وزارت ورزش 
مذاکره کردیم. وزارتخانه نیز حضور بانوان با توجه به 
حفظ حجاب را در لیگ این کشور پذیرفت، با این 
حال من شنیدم که قراردادهای بازیکنان ایرانی با 

تیم های عراقی خیلی پایین تر از 70، 80 میلیونی 
است که بازیکنان درجه یک در لیگ ایران دریافت 
می کنند. البته به نظر می رسد حضور این بازیکنان 
در عراق با حضورشان در لیگ ایران منافاتی نداشته 
باشد و آنها از فرصت بین 2 فصل استفاده کردند.« 
وی با اشاره به ســطح کیفی لیگ عراق می افزاید: 
»فکر نمی کنم سطح فنی فوتبال بانوان در عراق 
به اندازه ایران باشد، اما همین که بازیکنان از نظر 
مالی تأمین می شوند، مفید است. عراق می خواهد 
با استفاده از بازیکنان ایرانی پیشرفت کند اما قطعا 
بازیکنان مــا با حضور در لیگ این کشــور از نظر 
تکنیکی پیشــرفتی نخواهند داشت. ما بازیکنان 
باکیفیتی داریم و تا به حال از چند کشور اروپایی نیز 
برایشان پیشنهاد آمده اما شرط بازی کردن در اروپا 
نداشتن حجاب است و به همین دلیل فعلا ترانسفر 

بازیکنان ایرانی به اروپا ممکن نیست.«
بانوان فوتبالیست در مسیر پیشرفت

بعد از قهرمانی  سال گذشته بانوان فوتبالیست 
در آسیا که افتخار بزرگی محسوب می شود، به نظر 
می رسد فوتبال بانوان نیز در مسیر پیشرفت قرار 
گرفته و در صورت توجه بیشــتر می تواند خودی 
نشان دهد. فارغ از ســطح فنی لیگ عراق لژیونر 
شدن چند بازیکن ایرانی می تواند باعث ایجاد انگیزه 
در میان بانوان فوتبالیست  شود. باید دید در ادامه 
مسئولان هم به اندازه کافی به بانوان فوتبالیست  
کمک می کنند یا همچنــان این بخش از فوتبال 

کشور مظلوم می ماند.

گزارش »شهروند« از لژیونرشدن دختران بااستعداد فوتبال ایران

کوچ بانوان فوتبالیست به عراق
 فریده شجاعی: تنها مشکل بازیکنان، بی پولی  است

شهروند|  رقابت های لیگ دسته اول فوتبال روز دوشنبه با برگزاری دیدارهای مختلف به پایان رسید و 
20 تیم شرکت کننده جایگاه خود را شناختند. در نخستین  دوره ای که لیگ یک در یک گروه برگزار می شد 
و 3 تیم به صورت مســتقیم به لیگ  برتر صعود می کردند، تیم های پیکان تهران، ماشین سازی تبریز و نفت  

آبادان موفق شــدند جواز حضور در جمع 163 تیم برتر فوتبال ایران را دریافت کنند. حضور ماشین سازی 
و نفت  آبادان به عنوان دو تیم پرهوادار می تواند جالب  توجه باشــد. در ادامه با سرمربیان 3 تیم صعودکننده 

گفت وگو کرده ایم.

در لیگ  برتر هم مسیرمان را ادامه می دهیم

مرزبان: پیکان متکی به فرد نیست
باج ندادم،  برایم مشکل درست کردند

خطیبی:  صعود ماشین سازی کار خدا بود

علیرضا مرزبان که در گذشته با پدیده به لیگ  برتر صعود کرده بود، 
با پیکان این موضوع را تکرار کرد. او درباره صعود تیمش به »شهروند« 
می گوید: »مــا در طول فصل توانســتیم بازی های خــود را خیلی 
خوب سازماندهی کنیم و به اوج آمادگی برسیم. بیشتر از هرچیزی 
روی مســائل روحی و روانی کار کردیم و خوشحالم که به لیگ برتر 
برگشتیم.« او صحبت هایش را این طور ادامه می دهد: »در راه صعود 
به لیگ  برتر بحران هایی نیز داشــتیم اما دست از تلاش برنداشتیم. 
من دلیل اصلی این موفقیت را حضور همــکاران خوب در کادر فنی 
و البته داشتن بازیکنان مناســب می دانم. مدیران باشگاه و کارخانه 
ایران خودرو نیز حمایت های خوبــی از ما کردند. امیدوارم بتوانیم در 
لیگ  برتر نیز این مسیر را ادامه دهیم.« سرمربی تیم پیکان در ادامه 
به برنامه هایش برای آینده این تیم اشاره می کند: »من با باشگاه برای  
سال بعد به توافق رسیده ام و در لیگ برتر نیز تیم را هدایت می کنم. 
باید اســتراتژی های خوبی را برای لیگ  برتر تعریف کنیم تا بتوانیم 
موفق باشیم. نخستین کاری که ما خواهیم کرد، تلاش برای حفظ تیم 
در دسته برتر خواهد بود. پیکان در لیگ  دسته اول بهترین نتایج تاریخ 

خود را گرفت و باید این رویه را در مسابقات آینده نیز ادامه دهیم.« 
خیلی ها می گویند پیکان به واسطه بازیکنان نامی اش لیگ  برتری 
شده است. مرزبان نظر دیگری دارد: »ما فقط دو، سه بازیکن نامدار در 
ترکیب تیم خود داشتیم. سایر بازیکنان ما را جوانان آینده دار تشکیل 
می دادند. تیم ما متکی به فرد نیســت و ما با اتکا بر نیروی تیمی به 
هدفمان رسیدیم.« یکی از معضلات تیم پیکان، نداشتن هوادار است. 
سرمربی این تیم تهرانی می گوید: »به هر حال در تهران اکثر افراد یا 
طرفدار استقلال هستند یا پرسپولیس و این طبیعی است. ما هم سعی 
می کنیم با انجام بازی های زیبا، برای خودمــان هوادار جمع کنیم. 
جا دارد از کارکنان کارخانه ایران خودرو هم تشــکر کنم که همیشه 

پشتیبان ما بودند.«

نادر دست نشــان یکی از رکوردداران آوردن تیم هــای لیگ یکی به 
لیگ  برتر است. او در گذشته اســتیل آذین، نفت تهران و مس  کرمان را 
به لیگ  برتــر آورده بود و حالا با نفت آبادان جشــن صعود گرفت. البته 
دست نشان در شروع فصل ســرمربی ماشین سازی بود و سپس جایش 
را به خطیبی داد که به همین خاطر برخی افراد اعتقاد دارند او امســال 
دو تیم را به لیگ  برتر آورده اســت. دست نشان ضمن تأیید این موضوع 
درباره بازگشت نفت  آبادان به لیگ  برتر به »شهروند« می گوید: »احساس 
بسیار خوبی دارم. بابت این که زحماتمان به بار نشست، بسیار خوشحالم و 
دلیل این خوشحالی هم بیشتر، هواداران آبادانی است. این عزیزان مدتی 
بود با تیم نفت آبادان قهر کرده بودند اما با این صعود توانستیم بار دیگر 
خوشحالشــان کنیم. باور کنید دوشنبه شب بعد از صعود آبادان تا صبح 
بیدار بود و این موضوع بســیار ارزشــمند بود.« او درباره رکورد خودش 
در آوردن تیم های لیگ یکی به لیگ  برتر تأکیــد می کند: »به هر حال 
لطف خدا شامل حالم شــد. من هرجا کار کردم، سعی کردم بیشترین 
توانم را بگذارم تا موفقیت حاصل شــود. از تمام بازیکنانی که با من کار 
کردند،  تشکر می کنم. به هرحال مدیران باشگاه ها نیز نقش داشته اند.« 
دست نشــان در ادامه از علاقه اش بــرای ماندن در نفت آبادان ســخن 
می گوید: »دلم می خواهد در نفت آبادان بمانم. به مردم این شــهر و تیم 
عادت کرده ام. از طرف دیگر همه مشــکلات نفت را می دانم و با جو آشنا 
هستم. مسئولان باشگاه هم خواهان ماندنم شده اند. امیدوارم به توافق 
خوبی برسیم تا بتوانیم در لیگ  برتر نیز تیم را با شرایط خوبی به مسابقات 
بفرستیم.« دست نشان نگرانی بابت دچار شدن به سرنوشت نفت  تهران 
ندارد: »وزارت نفت حمایت خوبی از ما کرده اســت. حتی وزیر نفت به 
صورت تلفنی صعودمان را تبریک گفت. ان شاءالله بدون مشکل وارد لیگ 
برتر می شویم. البته شنیدم که باشگاه نیز اسپانسرهایی را جذب کرده تا 
مشکلات مالی ســراغمان نیاید. این را هم باید در نظر بگیرید که اکنون 

تمام تیم های ایران مشکل مالی دارند.«

ماشین سازی تبریز که در سال های گذشته همواره با مشکلات عدیده ای 
دست و پنجه نرم می کرد، در فصلی که گذشت زیر نظر شهرداری تهران 
کارش را آغــاز کرد و درنهایت توانســت با هدایت رســول خطیبی برای 
نخستین بار صعود به لیگ  برتر را جشن بگیرد. رسول خطیبی،  سرمربی 
ماشین ســازان درباره صعــود تاریخی تیمش به »شــهروند« می گوید: 
»قبل از هرچیز باید از شــهرداری تبریز و هواداران پرشور ماشین سازی 
تشکر کنم که در این صعود نقش زیادی داشتند. اگر این عزیزان نبودند، 
ما به تنهایی نمی توانستیم به لیگ  برتر برسیم. بازیکنان ما که اکثرا نفرات 
بومی و آذری زبان هســتند،  با تعصب مثال زدنی شان بار دیگر مردم خوب 
آذربایجان را خوشــحال کردند. خوشبختانه با دوری از هرگونه حاشیه  به 
چیزی که می خواستیم، رســیدیم.« او با اشاره به قدمت ماشین سازی در 
فوتبال ایران تأکید می کند: »ماشین سازی تبریز قدیمی ترین تیم فوتبال 
آذربایجان است که هواداران بسیار زیادی دارد. پیشکسوتان فوتبال تبریز 
نیز در این مدت به ما انگیزه و روحیه دادند و خوشــحالم که توانســتیم 
پاسخ محبت هایشان را بدهیم. البته هواداران فوتبال تبریز همه تیم های 
آذربایجان را عاشقانه دوست دارند و شک ندارم با قدرت از این تیم ها حمایت 
می کنند.« سرمربی ماشین سازی با اشاره به سنگ اندازی های برخی افراد 
بیان می کند: »کارنامه من در فوتبال همه چیز را مشخص می کند. پیش 
از این با گسترش  فولاد نیز به لیگ  برتر صعود کرده بودم. در تراکتورسازی 
بهترین نتایج را گرفتیم تا متاسفانه ادامه دادن ممکن نشد. در فوتبال ایران 
به هیچ کس باج ندادم و همیشــه توکلم به خدا بوده اســت. به هرحال در 
چنین شرایطی برای آدم دشمن پیدا می شود. خداوند جای حق نشسته 
و نمی گذارد حق کسی پایمال شود. از این به بعد هم توکلم به خدا و ائمه 
است و ان شاءالله به اهدافمان دست پیدا می کنیم.« خطیبی که ماندنش 
در ماشین سازی برای فصل آینده قطعی شده، در تشریح برنامه هایش تأکید 
می کند: »هنوز اتفاق خاصی رخ نداده است؛ صحبت هایی با باشگاه کرده ایم 

که ظرف روزهای آینده برای فصل بعد برنامه ریزی لازم را انجام می دهیم.«

به خاطر شادی آبادانی ها خوشحالم

دست نشان: امسال دو تیم را لیگ  برتری کردم

مهدیمناجاتیدرگفتوگوبا»شهروند«ازسقوطتیمپاسمیگوید

ذره ای از وجودم از بین رفت


